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2023.  április  20-21.-én  került  megrendezésre  Bükön  a  Településföldrajzi  
Konferencia,  immár  tizenkilencedik  alkalommal.  Ezt  a  hosszú  pályafutást  a  
rendezvénynek otthont adó város polgármestere, Németh Sándor (ELTE BDPK) 
is  kiemelte  köszöntőjében.  A  szervezők  részéről  Csapó  Tamás  (ELTE  BDPK)  a  
felvezetőjében megemlékezett azokról a kollégákról, akik a legutóbbi találkozó 
óta  hagytak  el  minket  és  azokról  is,  akik  meghatározó  szereplői  voltak  a  
konferencia  (és  a  szervesen  hozzá  tartozó  Településföldrajzi  Tanulmányok)  
történetének.  Azt  is  kiemelte,  hogy  ez  a  szakmai  összejövetel  egyedülálló  
műhelymunkára  biztosít  lehetőséget  a  honi  településföldrajz  berkein  belül.  A  
plenáris ülésen két részletben öt előadást és két megemlékezést hallgathattak a 
jelenlevők Kozma Katalin (SZIE) levezető elnök koordinálásával.  

A  megemlékezéseket  Csapó  Tamás  kezdte,  szavaival  a  tavaly  év  végén  
elhunyt  Becsei  József  professzor  életútját  és  munkásságát  méltatta.  A  magyar  
társadalomföldrajzos  közösség  még  egy  meghatározó  alakját  veszítette  el  
ugyanebben az időben,  Beluszky Pál  professzort.  Róla  többszörös  szerzőtársa, 
Győri Róbert (ELTE TTK) írt megemlékezést. Sajnos ő külföldi elfoglaltsága miatt 
nem tudott személyesen részt venni a konferencián, gondolatait Baranyai Gábor 
(ELTE BDPK) tolmácsolta.  

Az  előadások  sorát  Kókai  Sándor  (NYE)  kezdte,  aki  a  történelmi  
Magyarország városhálózatát vette górcső alá az 1870-es állapotában. Kiemelte, 
hogy  az  adott  időszakra  vonatkozó  kutatható  adatok  hiányosak  és  
megállapította,  hogy  a  vizsgált  települések  fele  csak  jogilag  volt  város,  
funkcionálisan  nem.  Bajmócy  Péter  (SZTE)  hazánk  településrendszerének  
szuburbanizációs szakaszairól és azok térbeliségéről osztotta meg gondolatait, 
amelyekből kiderült a szuburbanizáció, mint folyamat kutatásában meghatározó 
szerep van az empíriának. Az előadásban 5 éves periódusokban jelentek meg a 
szuburbanizációs  jelenségekre,  térbeli  változásokra  vonatkozó  eredmények.  A  
szünet után Egedy Tamás (BCE) az építészet, a tervezés és a dizájn szerepéről 
értekezett  a  lakótelepek  lakáspiaci  helyzetének  tekintetében.  Arra  a  kérdésre  
kereste  a  választ,  hogy  mely  tényezők  befolyásolják  érdemben  a  térben  
egymáshoz relatív  közel  elhelyezkedő  lakások piaci  megítélését.  Hardy Tamás 
(SZIE)  előadása  a  városi  terek  szétterüléséről  és  ezen  folyamat  környezeti  és  
tájátalakító  hatásairól  szólt.  Véleménye  szerint  sokszor  kevéssé  különül  el  a  
város és a falu és egyre több átmeneti jellegű település jön létre. Eredményeinek 
alapját három ország 4 településének vizsgálata képezte különböző paraméterek 
figyelembevételével.  A  plenáris  előadásók  sorát  Lenner  Tibor  (ELTE  BDPK)  

zárta.  Berlin  fizikai  újraegyesüléséről  szóló  előadása  az  egykori  fal  helyén  ma  
még  fellelhető  eredeti  objektumokat  és  az  egyesülés  óta  bekövetkezett  
változásokat  térképezte  fel.  Rávilágított  a  területhasználat  aktuális  
konfliktusaira és a rehabilitáció nehézségeire egyaránt.  

A  plenáris  előadások  után  kialakult  diskurzus  folytatódott  még  a  vacsora  
mellett is. Másnap délelőtt két szekcióban folytatódott a konferencia munkája. Az 
elnökök  beszámolója  alapján  mindkét  szekció  innovatív  és  tudományos  
szempontból  értékes  előadásokat  sorakoztatott  fel.  Heiner  Soma  Ádám  (PhD  
hallgató SZTE) fenntartható gyakorlatokat mutatott be a városok viszonylatában. 
Makszim  Györgyné  Nagy  Tímea  (NYE):  a  lakásviszonyok  összehasonlító  
elemzését  végezte el  SZSZB és BAZ vármegyékben az ezredfordulótól  2021-ig.  
Till  Dávid  (PhD  hallgató  PTE)  a  szubkultúrák  társadalmának  térhasználati  
sajátosságait  mutatta  be  Pécs  példáján,  nemzetközi  utalásokkal.  Bányászné  
Kristóf  Andrea  (NYE) a  horizontális  és  vertikális  szegregáció  aspektusai  közül  
utóbbira fókuszált inkább Miskolci mintaterületein. Kérdőíves kutatásai alapján 
a  panelházakban  lakó  népesség  társadalmi-gazdasági  differenciáltságát  is  
vizsgálta.  Pintér  János  (PhD  hallgató  SZTE)  az  aprófalvasodás  okait  és  
következményeit  elemezte  egy  tanyaközség  (Örménykút)  társadalmának  
szemszögéből.  Szőke  Viktória  (ELTE  BDPK)  hálózatok  Vas  és  Zala  vármegyei  
mezőgazdasági  vállalkozások  kapcsolatrendszerét  vizsgálta  gazdasági-  és  
települési  szempontból.  Megközelítésében  fontos  tényezőként  jelent  meg  a  
hálózatosodás.  

Lenkey  Gábor  (NYE)  Debrecen  Józsa  városrészének  történeti  földrajzát  
vázolta,  klasszikus  megközelítésben.  Berkecz  Balázs  (PhD.  hallgató  PTE)  a  
településtervezés szemüvegén keresztül vizsgálta a smart city eszközökhöz való 
viszonyt  három  hazai  kisvárosban  a  Fenntartható  Városfejlesztési  Stratégiák  
alapján. Enyedi Fruzsina (PhD hallgató SZTE) a szegedi egyetemi eseményekhez 
köthető  zajterhelés  társadalmi  konfliktusairól  elvégzett  vizsgálatainak  
eredményét osztotta meg. Mészáros Bernadett (PTE) külföldi tanulmányútjáról 
(Durham, York, Richmond) feljegyzéseit és tapasztalatait osztotta meg „ember, 
táj,  épített  környezet  harmonikus  egysége”  című  színes  előadásában.  Varga  
Dalma (PhD hallgató MATE) a belvízjárta települések települési térben betöltött 
szerepét  elemezte.  Molnár  Ernő  (DE)  kisvárosi  gazdaságokról  értekezett  
(funkcionális)  településföldrajzi  megközelítésben.  Pozsgai  Andrea  (KRTK  RKI  
Győr)  kutatási  eredményeit  egy  esettanulmány  formájában  mutatta  be.  A  
Szigetköz  példáján  a  városiasodásban  rejlő  veszélyekre  hívta  fel  a  figyelmet.  
Sípos Balázs (PhD hallgató PTE) nagyvárosaink példáján vizsgálta és mutatta be 
a  második  15  éves  lakásépítési  időszakának  (1975-1990)  célkitűzéseit  és  
eredményeit.  A  szekciók  zárásaként  Kozma  Katalin  (SZIE)  a  víz  
térségfejlesztésben  betöltött  szerepéről  mutatta  be  kutatási  eredményeit  a  
Szigetköz-Csallóköz vonatkozásában.  
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